
 

P R O T O K Ó Ł nr 1/19 

z posiedzenia Rady Miejskiej Seniorów, odbytego  w dniu 7 sierpnia 2019 r. 

odbytego w sali nr 11 Urzędu Miejskiego w Wieluniu 

przy pl. Kazimierza Wielkiego 1 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie MRS: 

1. Bednarek Zdzisław  

2. Chudy Czesław – z-ca przewodniczącej  

3. Hudzik Jerzy  

4. Jaskuła Grażyna  

5. Kałuża Emilia - przewodnicząca  

6. Nowak Zenon  

7. Oleszkiewicz Janina 

8. Podbudejski Tadeusz  

9. Rabikowska Bożena  

10. Szczygieł Ryszard  

11. Zgondek Mirosław  

 

Spoza członków MRS w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Joanna Skotnicka Fiuk -  Zastępca Burmistrza Wielunia; 

2. Tomasz Akulicz – Przewodniczący Rady Miejskiej w Wieluniu; 

3. Paweł Rychlik – poseł na Sejm. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Prezentacja porządku obrad. 

3. Wybór Przewodniczącego Miejskiej Rady Seniorów w Wieluniu. 

4. Wybór Zastępcy Przewodniczącego Miejskiej Rady Seniorów w Wieluniu. 

5. Sprawy różne i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

Punkt 1 

 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka-Fiuk powitała wszystkich zgromadzonych 

członków Miejskiej Rady Seniorów a następnie wręczyła akta powołania do Miejskiej Rady 

Seniorów. Przekazała następnie prowadzenie obrad najstarszemu wiekiem członkowi MRS. 

 

Pan Zenon Nowak dokonał otwarcia posiedzenia, serdecznie witając wszystkich obecnych 

gości. Stwierdził prawomocność obrad – na stan 11 członków, obecnych 11. 

 

Punkt 2 

 

Prezentacja porządku obrad zał. nr 2. 
 

Pan Zenon Nowak zapytał, czy ktoś zgłasza do przedstawionego porządku obrad jakieś 

zmiany? Głos zabrali: 

 

Pan Ryszard Szczygieł zaproponował, aby w porządku umieścić punkt dot. sprawozdania z 

działalności poprzedniej Miejskiej Rady Seniorów.  

 

Pan Zenon Nowak powiedział, iż dzisiejsze obrady mają charakter uroczysty oraz 

organizacyjny. Zaproponował, aby na następnym spotkaniu wprowadzić wspomniany punkt 

do porządku obrad.  



 

Pan Ryszard Szczygieł powiedział, że jego zdaniem sprawozdanie, o którym mowa, jest 

niezbędne do prawidłowego zweryfikowania pracy radnego. 

 

Pan Zenon Nowak poinformował, iż radni Rady Miejskiej w Wieluniu zostali już wybrani.  

 

Pan Ryszard Szczygieł zgłosił wniosek o wprowadzenie sprawozdania z działalności 

poprzedniej Kadencji Miejskiej Rady Seniorów do porządku dzisiejszych obrad.  

 

Pan Zenon Nowak zarządził głosowanie: kto jest za przyjęciem wniosku dot. wprowadzenia 

punktu do porządku obrad, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? W głosowaniu 

udział wzięło 11 członków MRS. Miejska Rada Seniorów (przy 1 głosie ,,za”, 1 głosie 

,,wstrzymującym się”, 9 głosach ,,przeciw”) nie przyjęła ww. wniosku. 

 

Pani Emilia Kałuża zaproponowała, aby na następnym posiedzeniu ująć w porządku obrad 

sprawozdanie z działalności poprzedniej kadencji MRS.  

 

Pan Czesław Chudy poinformował, że sprawozdanie jest już sporządzone i zostanie 

przedstawione na następnym posiedzeniu.  

 

Pan Zenon Nowak poprosił członków MRS o krótkie przedstawienie swojej osoby.  

 

Każdy z członków Miejskiej Rady Seniorów dokonał prezentacji.  

 

Poseł na Sejm Paweł Rychlik powiedział, że każdy ze zgromadzonych ma swoje poglądy 

polityczne, którymi się różnią. Podkreślił, iż celem każdego członka MRS jest wspólny 

mianownik, którym jest Gmina Wieluń. Zaprosił następnie wszystkich członków na 

wojewódzkie dni seniora 2019.  

 

Pan Jerzy Hudzik zadał pytanie dot. dni seniora.  

 

Pan Czesław Chudy odpowiedział, że jest to impreza zamknięta. 

 

Punkt 3 
 

Wybór Przewodniczącego Miejskiej Rady Seniorów w Wieluniu.  

 

Pan Zenon Nowak przedstawił procedurę wyboru przewodniczącego Miejskiej Rady 

Seniorów. Poprosił następnie o zgłaszanie kandydatów.  

 

Pan Tadeusz Pobudejski zgłosił kandydaturę Pana Czesława Chudego. 

 

Pani Bożena Rabikowska zgłosiła kandydaturę Pani Emilii Kałuży. 

 

Pan Zenon Nowak zapytał, czy ktoś jeszcze chce zgłosić kandydaturę? Nikt się nie zgłosił.  

Zapytał następnie Pana Chudego czy wyraża zgodę na kandydowanie? Pan Czesław Chudy 

nie wyraził zgody.  

Zapytał następnie Panią Emilię Kałużę czy wyraża zgodę na kandydowanie? Pani Emilia 

Kałuża wyraziła zgodę.  

 

Pani Grażyna Jaskuła zgłosiła kandydaturę Bożeny Rabikowskiej.  

 

Pani Bożena Rabikowska nie wyraziła zgody na kandydowanie.  

 

Pan Zenon Nowak zarządził głosowanie: kto jest za kandydaturą Pani Emilii Kałuży na 

przewodniczącą Miejskiej Rady Seniorów, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 10 członków MRS.  Miejska Rada Seniorów (przy 7 głosach 



 

,,za”, 3 głosach ,,wstrzymujących się”) wybrała Panią Emilię Kałuże na Przewodniczącą 

Miejskiej Rady Seniorów.  

Uchwała nr I/1/19 stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

 

Punkt 4 

 

Wybór Zastępcy Przewodniczącego Miejskiej Rady Seniorów w Wieluniu.  

 

Przewodnicząca Emilia Kałuża przedstawiła koncepcję pracy Miejskiej Rady Seniorów. 

Zaapelowała, aby każdy z członków MRS przygotował na następne posiedzenie propozycje 

do planu pracy MRS.   

Poprosiła następnie o zgłaszanie kandydatów na Zastępcę Przewodniczącej Miejskiej Rady 

Seniorów.  

 

Pani Grażyna Jaskuła zgłosiła kandydaturę Bożeny Rabikowskiej. 

 

Pani Janina Oleszkiewicz zgłosiła kandydaturę Czesława Chudego.  

 

Przewodnicząca Emilia Kałuża zapytała, czy ktoś jeszcze chce zgłosić kandydaturę? Nikt 

się nie zgłosił.  

Zapytała następnie, czy Pani Bożena Rabikowska wyraża zgodę na kandydowanie? Pani 

Rabikowska wyraziła zgodę. 

Zapytała następnie czy Pan Czesław Chudy wyraża zgodę na kandydowanie? Pan Chudy 

wyraził zgodę. 

Zarządziła następnie głosowanie: kto jest za kandydaturą Pana Czesława Chudego na 

Zastępcę Przewodniczącej Miejskiej Rady Seniorów, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od 

głosu? W głosowaniu udział wzięło  11 członków MRS. Miejska Rada Seniorów (przy 6 

głosach ,,za”, 4 głosach ,,wstrzymujących się”, 1 głosie ,,przeciw”) wybrała Pana Czesława 

Chudego na Zastępcę Przewodniczącej Miejskiej Rady Seniorów.  

Uchwała nr II/1/19 stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

 

Punkt 5 
 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodnicząca Emilia Kałuża poinformowała, iż do Miejskiej Rady Seniorów wpłynęła 

następująca korespondencja: 

1) wiadomość meilowa od Przewodniczącej Ogólnopolskiego Porozumienia  

2) od Fundacji Ogólnopolskiego Porozumienia Uniwersytetów Trzeciego Wieku dot. 

Współpracy Rad Seniorów zał. nr 5;  

3) zaproszenie od Obywatelskiego Parlamentu Seniorów zał. nr 6; 

4) zaproszenie na wojewódzkie dni seniora 2019 zał. nr 7; 

Zapytała następnie, kto chce zabrać głos w dyskusji? Głos zabrali: 

Pan Czesław Chudy podziękował za wybór Zastępcy Przewodniczącej Miejskiej Rady 

Seniorów. Poruszył następnie kwestię związaną z organizacją Wieluńskiej Senioriady.  

Przewodnicząca Emilia Kałuża zapytała, kto miałby zorganizować ww. wydarzenie? 

Pan Czesław Chudy odpowiedział, że dotychczas organizował to Wieluński Dom Kultury. 

Podkreślił, iż MRS nie ma środków finansowanych na zorganizowanie omawianego 

wydarzenia.  

Przewodnicząca Emilia Kałuża zaproponowała spotkanie z Dyrektorem Wieluńskiego 

Domu Kultury, celem zorganizowania Wieluńskiej Senioriady. 



 

Pan Ryszard Szczygieł zwrócił uwagę na kierunek działania Miejskiej Rady Seniorów.  

Poruszył następnie główne problemy ludzi starszych.  

Przewodnicząca Emilia Kałuża zaproponowała, aby na następne spotkanie zaprosić 

kierownika MGOPS w Wieluniu, celem przedstawienia omawianego problemu.  Zwróciła 

uwagę, aby członkowie MRS na następne spotkanie przygotowali pisemne problemy  

dot. osób starszych. Zapytała, o zakup budynku po spółdzielni inwalidów.  

Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz odpowiedział, że radni czekają na utworzenie 

dokumentu określającego potrzeby inwestycyjne.  

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk wyjaśniła, iż omawiana kwestia 

jest już nieaktualna.   

Pan Tadeusz Pobudejski zwrócił uwagę, że budżet gminy nie podoła zniwelować 

poszczególnej dysproporcji.  

Pani Bożena Rabikowska podkreśliła, że rozwieszane ogłoszenia są niewidoczne. Zwróciła 

uwagę, iż w Wieluniu organizowanych jest dużo wydarzeń, o których ludzie nie są 

informowani. Zaznaczyła problem związany z komunikacją miejską w weekendy.  

Pani Grażyna Jaskuła również poruszyła kwestię związaną z trudnością dostępu do 

komunikacji miejskiej w sobotę i niedzielę.  

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk odpowiedziała, że aktualnie 

pracownicy Urzędu Miejskiego przygotowują nowy rozkład jazdy na podstawie spotkań 

odbytymi z przedstawicielami mieszkańców, czyli sołtysami oraz przewodniczącymi 

zarządów osiedli oraz czujników zamontowanych na każdej linii, pozwalających na 

obliczenie ilości osób korzystających z komunikacji w danym kursie.  

Pani Grażyna Jaskuła zaapelowała, aby utworzyć w planie pracy punkt pn. ,,Dyżury 

członków MRS”. 

Pan Ryszard Szczygieł zapytał, jakie kompetencje posiada Miejska Rada Seniorów? 

Przewodnicząca Emilia Kałuża odpowiedziała, że Miejska Rada Seniorów ma charakter 

konsultacyjny, doradczy i inicjatywny.  

Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz powiedział, iż radni będą pochylać się nad 

propozycjami oraz problemami przedstawianymi przez członków MRS.  

 

Punkt 6 
 

Zamknięcie posiedzenia. 
 

Przewodnicząca Emilia Kałuża zamknęła I posiedzenie Rady seniorów dziękując wszystkim 

za udział. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

    Protokołowała     Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów 

 

 

    Monika Kowalska                   Emilia Kałuża  


